
Ptk tark. 
 
 

 
Vieremän asuntoalueen liikennejärjestelyjen parantamista koskeva valtuustoaloite 
 
59/08.00.00/2022 
 
 
 
 
 
 
KV 31.01.2022 § 8  
  

Valtuutettu Tapio Virtanen luki allekirjoittamansa Vieremän 
asuntoalueen liikennejärjestelyjen parantamista koskeneen 
seuraavan valtuustoaloitteen: 
 
”Vieremän asunto-alueen liikennejärjestelyt ovat kaoottisessa ja jopa 
hengenvaarallisessa tilassa. Tällä hetkellä tilanne Vieremässä on 
todella kaoottinen johtuen runsaasta lumen tulosta. 
 
Vieremäntie kokonaisuudessaan voidaan luokitella hengen 
vaaralliseksi koko pituudeltaan, vaikeimpia ja vaarallisempia kohtia 
on ajettaessa alamäkeen nk. suo-alueeseen, jossa on jo nyt vuoden 
alussa sattunut lukuisia tieltä suistumisia. Kyseisen tien hoito ja 
kunnostaminen ovat DESTIAN vastuulla. 
 
Forssan kaupungin hallitus sekä virkamiehet ovat olleet aktiivisia 
DESTIAN ja ELY keskuksen suuntaan Vieremäntien kuntoon 
saattamiseksi. Mielestäni asia on kiireellinen ja esillä pidettävä mm 
turvallisuus tarkastusten yhteydessä. 
 
Ystävyydentie on kokonaisuudessaan uusittava niin että sillä 
liikennöinti olisi sujuvaa ja ennen kaikkea turvallista. 
Liikennejärjestelyjen uudistaminen saattaisi olla myöskin hyödyllistä 
koskien myymättömiä tontteja, joita Vieremän alueella on runsaasti. 
 
Esitän että Vieremän alueen liikennejärjestelyjen osalta tehdään 
kokonaisvaltainen suunnitelma ja sen pohjalta laaditaan nopealla 
aikavälillä toimenpiteet, jotka parantavat koko alueen liikenteen 
turvallisuutta ja sujuvuutta.” 
 
Valtuutettu Tapio Virtasen lisäksi aloitteessa olivat mukana 
valtuutetut Suvi Aaltonen, Sirkka-Liisa Ilvonen, Manu Mäkinen, 
Katariina Pohjalainen ja Janne Vuorenmaa. 
 

Päätös Valtuusto lähetti aloitteen kaupunginhallitukselle valmisteltavaksi. 
 
 
KH 07.02.2022 § 40  
  
Valmistelija Kaupunginsihteeri Matti Pietilä, p. 03 4141 5269, matti.pietila (ät) 

forssa.fi 
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Esittelijä Kaupunginjohtaja Jari Kesäniemi, p. 03 4141 5260 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus antaa yhdyskuntalautakunnalle tehtäväksi laatia 
valtuustoaloitteessa tarkoitettua asiaa koskeva selitys ja mahdollinen 
toimenpide-esitys kaupunginhallituksen käsiteltäväksi. 
 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen. 
 

 
 
 
 
YLA 14.12.2023 § 105  
  
Valmistelija Kunnallistekniikan päällikkö Ville Saarenmaa, p. 050 5110 591, 

ville.saarenmaa@forssa.fi 
 
Kaupunki on aktiivisesti yhteistyössä ELY-keskuksen ja Destian 
kanssa ja esittänyt myös Vieremäntietä koskevat huolet eteenpäin 
ELY-keskuksen tietoon. Vieremäntie asfaltoitiin ELY-keskuksen 
toimesta, mikä paransi merkittävästi Vieremäntien turvallisuutta. 
Vieremäntien turvallisuusasiat ovat muiltakin osin ELY-keskuksella 
vastattavana.  
 
Ystävyydentiellä ehkä merkittävimmän vaaran 
liikenneturvallisuudelle aiheuttaa kapealla kadulla pysäköinti 
risteysalueilla ja suojateiden eteen sekä korkeat tilannenopeudet. 
Ongelmien ratkaiseminen vaatisi laajempaa alueellista suunnittelua. 
Ystävyydentiellä pysäköintiä voitaisiin parantaa katua leventämällä, 
mutta se vähentäisi merkittävästi katualueella olevaa viheralueita.  
 
Suojatieturvallisuutta voitaisiin Ystävyydentiellä parantaa esimerkiksi 
kavennuksin suojateiden kohdilla, mutta se vaatii suunnittelua ja 
määrärahoja. Tällaisia suojatieturvallisuustoimia varten voitaisiin 
tulevaisuudessa varata nimellinen määrä rahaa esimerkiksi 
yhdyskuntalautakunnan päättämistä pienistä kohteiden 
määrärahasta. 
 

Esittelijä Tekninen johtaja Antti Heinilä 
 

Päätösehdotus Yhdyskuntalautakunta esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle, että valtuustoaloitteessa toivottuja 
liikenneturvallisuustoimia on tehty ja lisää on työn alla, ja että 
valtuustoaloite todetaan loppuun käsitellyksi. 

 
Käsittely Kunnallistekniikan päällikkö Ville Saarenmaa selosti asiaa 

kokouksessa ja poistui ennen päätöksentekoa. 
 

Päätös Yhdyskuntalautakunta hyväksyi ehdotuksen. 
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KH 15.01.2024 § 10    
    
  

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Jari Kesäniemi, p. 03 4141 5260 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 
1. merkitsee tiedokseen aloitteen yllä olevan käsittelyn 
 
2. esittää kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee yllä olevan 
aloitteen käsittelyn tiedokseen ja toteaa aloitteen loppuunkäsitellyksi. 
 

Käsittely Tapio Virtanen esitti Suvi Aaltosen kannattamana, että asia 
palautetaan yhdyskuntalautakunnalle uudelleen valmisteluun siten, 
että Ystävyydentietä levennetään turvallisuuden lisäämiseksi. 

 
 Koska oli tehty kannatettu esitys asian palauttamisesta valmisteluun, 

puheenjohtaja totesi, että asiasta on äänestettävä ja teki 
seuraavanlaisen äänestysehdotuksen: Ne, jotka kannattavat asian 
käsittelyn jatkamista äänestävä JAA, ja ne, jotka kannattavat asian 
palauttamista valmisteluun, äänestävät ei. Äänestysehdotus 
hyväksyttiin. 

 
 Suoritettiin nimenhuutoäänestys, jossa äänet jakautuivat 

seuraavasti: seitsemän (7) JAA-ääntä (Haonperä, Häggman, 
Järvinen, Marjamäki, Penttilä, Rajahalme-Tahvanainen ja Uutela) ja 
neljä (4) EI-ääntä (Aaltonen, Ahtola, Lintonen ja Virtanen). 

 
 Puheenjohtaja totesi, että asian käsittelyä jatketaan äänin 7-4. 
 
Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen. 

 
 
 


